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14. januar 2019 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Før sidste valg til Inatsisartut har man taget stilling til oprettelse af ældre 

konsulent, men Naalakkersuisut har ikke videreført sagen på grund af 

udskrivelse af valget. Derfor ønsker jeg at spørge Naalakkersuisut om de har 

planer om at oprette ældrekonsulent eller ældreombudsmand i indeværende 

valgperiode, eksempelvis inden EM2021? 

 

2. Såfremt Naalakkersuisut har sådan et plan, hvilket formål vil man have og 

hvordan forestiller man sig at den skal drives? 

 

3. Har der været en undersøgelse af, hvor meget der vil være landsdækkende 

behov af ældrekonsulenter? 

 

4. På baggrund af landsdækkende behov af ældrekonsulenter, hvor mange 

konsulenter vil man have behov?  

 

5. På baggrund af landsdækkende behov af ældrekonsulenter, hvor meget vil 

sådan en oprettelse koste landskassen? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

  

 

Begrundelse: 

Set i lyset af de udmeldinger som ældreforbundet har fremsat i de senere år og under disse 

dage samt harmonisering og effektivisering som kommunernes ældrepolitikker har afstedført, 

ved vi at man ønsker en mere varig og organiseret drift. Ældrelivet medfører forskellige 

forhold, hvorfor mange har behov for at modtage råd, hvor opfordring af myndighederne synes 

at være på sin plads, hvorfor jeg ønsker at få oplyst hvordan indsatsen er blevet gjort.  

  

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage.  

 

 


